
zwolnienia z miarek i odsy
pów znajdują się obecnie: PO 
WIAT DRAWSKI, który w 
dniu 1 bm. wykonał 86,3 proc, 
rocznego planu i POWIAT

W pozostałych powiatach 
naszego wojewdztwa toczy się 
walka o szybsze zrealizowanie 
planu skupu zboża. Najbliżej 
granicy uprawniającej do

WIELKA KARTA STOCZNIOWCA
NADAJE SPECJALNE PRZYWILEJE I WYRÓŻNIENIA
PRACOWNIKOM PRZEMYSŁU OKRĘTOWEGO

Omawiając te szczególne 
uprawnienia i przywileje 
stocaniow ów, przewodniczą
cy ZG. Zw. Zaw. Metalowców 
— Bień podkreśli!, że wszyst
kie te uprawnienia przysługi
wać będą tylko obowiązko
wym i rzetelnym pracownikom 
przemysłu okrętowego, którzy 
dobrze pojmują swoje obowiąz

ki, przestrzegając socjalistycz 
nei dyscypliny pracy.

W dalszej części swego orze 
mówienia •■'rzewodniczący Zw. 
Zaw. Metalowców stwierdza, 
że z ogólnej ilości 7.300 nowych 
izb mieszkalnych, jakie mają 
być wybudowane dla stocz
niowców do końca Planu 6-let 
niego, aż 1.400 izb wybudowa
nych będzie w przyszłym roku.

Niezależnie ud budownictwa 
mieszkaniowego, przeznaczone 
go z góry dla pracowników 
stoczni, otrz-mywać oni będą 
również mi zkania w innych 
domach.

„Uchwała Prezydium Rządu 
z dnia 1 grudnia br. — mówi 
na zakończenie ab. Bień — 
zjawia się w chwili wykony
wania przez stoczniowców 
olbrzymich i doniosłych dla 
Państwa zadań ?lanu 6-letnie

go. Cały krat patrzy n-> trud 
stoczniowców, cały kraj ■ cea 
nia ich wielki wkład w wyko
nanie porywających zadań bu 
downictwa okrętowego. Uchwa 
la Rządu, która słusznie może 
być nazwana „Kartą Stocz

niowca’’, zostanie przyjęta z 
wdzięcznością przez pracowni
ków stoczni, którzy na przy
wileje i wyróżnienia, udzielo
ne im przez Rząd Polski Ludo 
wej odpowiadają wzmożonym 
wysiłkiem produkcyjnym’’.

Stoczniowcy z radością witają 
przywileje nadane im przez Rząd RP

Triumf patriotycznejpostaim] mas chłopskich

i

zdrajców z kliki londyńskiej, 
skumanej z bandą Ade- 
nauera.
Stocznia Szczecińska z dnia 

na dzień będzie się rozrastać 
i powiększać swoją produkcję, 
a my, robotnicy stoczniowi, 
podżegaczom wojennym odpo
wiemy zwiększonym wysiłkiem 
pracy. Wyprodukowane przez 
nas polskie okręty, popłyną 
dumnie reprezentować polską 
banderę na wszystkich mo
rzach i oceanach.

Następnie przemawiał przo
downik stoczni im. Komuny 
Paryskiej w Gdyni Skowroń

ski i I sekretarz KW PZPR —t 
Jan Trusz.

Powszechny entuzjazm wy
wołało wystąpienie robotnika 
stoczniowego Duma, który 
zgłosił projekt listu uczestni
ków narady, stoczniowców do 
Prezydenta RP Bolesława, 
Bieruta.

Projekt listu został przyjęty 
przez zebranych wśród burzli
wych oklasków i okrzyków na 
cześć Rządu Ludowego i Pol 
skiej Zjednoczonej Partii Ro
botniczej. Długo skandowana 
„Bierut”, „Stalin”.

Dalsze spółdzielnie produkcyfre 
meldują o wykonaniu 
planów skupu zboża

Wczoraj zarządy następujących spółdzielni produk
cyjnych pow. drawskiego zakomunikowały o realizacji 
obowiązku sprzedaży zboża Państwu:

spółdzielnia produkcyjna w Korytnicy wykonała w 
100 proc, plan sprzedaży zboża.

RZS Biały Zdrój sprzedał ponad 5 ton więcej zbo
ża niż przewidywał plan.

RZS w Studnicy sprzedał 3 tony zboża zamiast prze
widywanych w planie 2.276 kg,

członkowie spółdzielni produkcyjnej w Pęplowie za
wieźli do punktu skupu 5,4 tony ponad plan.

Chłopi pow. gryfickiego przekroczyli
90 proc, rocznego planu skupu zboża 
i zostali zwolnieni z miarek i odsypów

W dniu 5 bm. chłopi powiatu gryfickiego jako dzie 
wiątego powiatu w naszym województwie przekroczyli 
90 proc, rocznego planu skupu zboża i zgodnie z dekre
tem zostają z dniem dzisiejszym zwolnieni z miarek I 
odsypów.

Osiągnięcie przez powiat gryficki tego sukcesu 
jest wynikiem pairiotycznei postawy chłopów tego po
wiatu, zarówno indywidualnych gospodarzy jak i człon 
ków spółdzielni produkcyjnych, którzy rozumiejąc 
znaczenie planowego skupu zboża dla wzmocnienia so 
juszu robotniczo-chłopskiego w przyśpieszonym tem
pie odstawiają zboże na punkty skupu. Niewątpliwie 
chłopi powiatu gryfickiego w dalszym ciągu w tempie 
przyśpieszonym będą wywiązywać się z obowiązku 
sprzedaży zboża Państwu, by w najbliższym czasie 
nie było w powiecie ani jednego chłoną, którv by nie 
wywiązał się ze swoich obowiązków wobec Państwa.

Powiat miastecki jako drugi w woj. koszalińskim 
przekroczył 90 proc, rocznego planu skupu zboża 
i został zwolniony z miarek i ods\ dów

BYTOMSKI. który osiągnął 
85,3 proc, wykonania roczne
go planu skupu zboża.

Na ostatnich miejscach w 
woj. koszalińskim znajdują 
się: powiat kołobrzeski, który 
wykonał plan roczny w 60,1 
proc., powiaty czluchowski i 
bialogardzki, w których wy
konanie planów rocznych nie 
przekracza 61 proc, i powiat 
słupski, który wykonał do 
dnia 4 bm. 64,1 proc, planu. 
Nieco lepiej stoją powiaty: Ko 
szalin — 71,4 proc, planu, 
Sławno — 71,5 proc., Wałcz 
— 75,4 proc, i Zlotów — 73,9 
proc.

W dniu wczorajszym chłopi powiatu miasteckiego 
— drugiego po Szczecinko powiatu w naszym woje
wództwie — osiągnęli 90,4 proc, rocznego planu skupu 
zboża, w wyniku czego, zgodnie z dekretem z dniem 
dzisiejszym w młynach powiatu miasteckiego nie bę
dą już od chłopów pobierane miarki ani odsypy przy 
przemiale zboża.

Tak więc w chwili obecnej mamy w naszym woje
wództwie dwa powiaty zwolnione z miarek i odsypów. 
Są to: powiat szczcinecki i powiat miastecki.

Doniosła uchwała Prezydium Rządu
GDAŃSK PAP. Podczas krajowej narady stoczniow 

ców, która odbyła się dnia 6 bm. w Gdańsku, prze
wodniczący Zarządu Głównego Zw. Zawodowych" Meta 
łowców — Bień zapoznał zgromadzonych z prawami 
i wyróżnieniami nadanygii stoczniowcom uchwałą Pre 
zydiunt Rządu z dnia 1 grudnia 1951 r.

Uchwała głosi m. in.:
„Biorąc pod uwagę doniosłe znaczenie przemysłu okrę

towego w gospodarce ogólnonarodowej, stały wzrost zadań, 
stojący przed tym przemysłem, zasługi pracowników prze
mysłu okrętowego w opanowywaniu nieznanej u nas dotych
czas produkcji oraz szczególne warunki ciężkiej i ofiarnej 
pracy stoczniowej, Prezydium Rządu RP na wniosek mini
stra Przemysłu Ciężkiego, uwzględniając opinię CRZZ i Zw. 
Zaw. Metalowców, w trosce o poprawę warunków bytu pra
cowników przemysłu okrętowego — postanawia zapewnić 
im specjalne przywileje i wyróżnienia w zakresie płac, praw 
honorowych, emerytalnych oraz warunków mieszkaniowych”.

W tvm celu Prezydium Rządu w dniu 1 grudnia br. 
uchwaliło:

I. W zakresie płac
•f Stosować z ważnością od dnia 1 grudnia 1951 f. nową 

9-stopniowa tabele plac dla robotników wydziałów pro
dukcyjnych. nowa 8-stopniowa tabelę płac dla robotników 
wydziałów pomocniczych oraz 16-stopniową tabelę plac dla 
pracowników umysłowych.
O Stosować z ważnością od dnia 1 grudnia 1951 r. nowe za- 
“ sadv wynagrodzenia i premiowania pracowników, ucze
stniczących w technicznych próbach statków na morzu.

Stosować zasadę specjalnego premiowania za wysługę 
lat dla robotników zatrudnionych przy produkcji ściśle 

okrętowej oraz dla robotników fachowych wydziałów po
mocniczych. a także dla majstrów, techników, inżynierów 
zatrudnionych w, stoczniach, szkołach stoczniowych i Cen
tralnym Zarządzie Przemysłu Okrętowego. I tak:

po 2 — 5 lat pracy premiowanie w wysokości 5 proc, 
półrocznego zarobku podstawowego,

po 5 — 10 ut pracy — w wysokości 10 proc, półroczne
go zarobku podstawowego,

powyżej 10 lat pracy — w wysokości 15 proc, półrocz
nego zarobku podstawowego.

Pierwsza wypłata nastąpi w lipcu 1952 roku.

II. W zakresie praw honorowych
ł Ustalić datę Święta Morza jako Dzień Stoczniow- 
1 ca.
<1 Wprowadzić na warunkach pełnej ratalnej odpłatności 
— umundurowanie służbowe według zasad, które zostaną 
określone oddzielnym zarządzeniem ministra Przemysłu 
Ciężkiego

Dla utrzymania hierarchii stoczniowej i podkreślenia 
godności zawodu stoczniowca ustalić 1 wprowadzić spe

cjalne odznaczenia dla każdego ze stopni oraz określić tryb 
ich nadawania.

A Za nienaganną i nieprzerwani pracę w wydziałach pro
dukcyjnych stoczni licząc od 1 lipca 1945 r. wprowadzić 

odznaczenia krzyżami zasługi:
po 5 latach pracy Brązowym Krzyżem Zasługi, 
po 10 latach pr3cy Srebrnym Krzyżem Zasługi, 
po 15 latach pracy Złotym Krzyżem Zasługi.

5 Upoważnić ministra Przemysłu Ciężkiego do występo
wania z wnioskami w sprawie odznaczenia orderami 

państwowymi długoletnich i szczególnie zasłużonych pra
cowników nrzetnysłu okrętowego, przed osiągnięciem przez 
nich wyżej podanych okresów pracy.

III. W zakresie praw emerytalnych
4 Zapewnić od dnia 1 stycznia 1952 r. takie uprzywilejo- 
J wanie przy wymiarze rent i pensji emerytalnych, aby 
łączne zaopatrzenie z tego tytułu wyniosło w maksymalnym 
wymiarze 60 proc, przeciętnego zarobku.
O Ustalić od dnia 1 stycznia 1952 r. prawo do najwyższe- 

go wymiaru renty i pensji emerytalnych z chwilą osiąg
nięcia 55-go roku życia i co najmniej 25 lat pracy w prze
myśle okrętowym.

IV. W zakresie warunków bytowo-
mieszkaniowych

1 Zapewnić dla pracowników przemysłu okrętowego bu- 
* dowę 7.300 izb mieszkalnych w latach 1952 — 1955,

GDAŃSK (PAP). Dn<a 6 bm. odbyła się w Gdańsku Kra 
jowa Narada Stoczniowców, która zgromadziła blisko 800 
czołowych przodowników pracy, racjonalizatorów, pracow
ników technicznych, aktywistów partyjnych i związkowych 
przemysłu okrętowego. W naradzie wzięła udział 80-osobo- 
wa delegacja pracowników Stoczni Szczecińskiej, w skład któ 
rej weszli czołowi przodownicy pracy, racjonalizatorzy, maj
strowie, inżynierowie 1 technicy, jak również aktywiś
ci partyjni i związkowi. Podczas narady stoczniowcy zapoz
nali się z wielkimi zadaniami, jakie stawia przed nimi uch
wala Prezydium Rządu RP z dnia 1 grudnia br. oraz upraw
nieniami i szczególnymi przywilejami, nadanymi pracowni
kom przemysłu okrętowego na mocy tej uchwały.
Na naradę przybyli gorąco 

witani; minister Przemyślu 
Ciężkiego — Tokarski, sekre
tarz CRZZ — Kowalczyk, prze 
wodnicząc.y Zarządu Głównego 
Zw. Zaw. Metalowców — Bień 
oraz liczni przedstawiciele or
ganizacji partyjnych i społecz
nych Wybrzeża,

Do zgromadzonych stocz
niowców przemówi) minister 
Tokarski, który zobrazował 
główne zadania polskiego prze 
myslu okrętowego, jakie po- 
stawiła przed stoczniowcami 
Uchwała Prezydium Rządu z 
dnia 1 grudnia br. Uczestnicy 
narady przyjęli przemówienie 
ministra Tokarskiego długo 
niemilknącą owacją na cześć 
Rządu Ludowego i Polskiej 
Zjednoczonej Partii Robotni
czej.

Następnie głos zabrał prze
wodniczący Zarządu Główne
go Zw. Zaw. Metalowców — 
Bień, który w imieniu Mini
sterstwa Przemysłu Ciężkiego 
t Związku omówił prawa 1 
szczególne przywileje stocz
niowców, nadane im uchwalą 
Prezydium Rządu. Gdy prze
wodniczący Bień przedstawia 
poszczególne wytyczne uchwa
ły’, na sali wybucha gorący 
entuzjazm, padają okrzyki: — 
„Niech żyje 1 rozkwita Polska 
Ludowa”, „Niech żyje Prezy
dent RP Bolesław Bierut”, 
.Niech żyje Polska Z.jednoczo 
na Partia Robotnicza”. Przez 
długi czas zebrani skandują 
„Bierut — Bierut”.

W imieniu robotńików Stocz 
nl Gdańskiej przemówił przo
downik pracy — Buńko: „Spot 
kał nas, stoczniowców, wielki 
zaszczyt — mówił On — Rząd 
Ludowy dał nam przywileje, 
o których w innych warun
kach nawet nie moglibyśmy 
marzyć. Dziękujemy za to z ca 
lego serca.

Ale troskliwa opieka Rządu, 
to nie tytko zaszczyt, lecz jed
nocześnie zobowiązanie nas do

zwiększonej wydajności pracy 
dla dobra Polski i pokoju. Mu- 
shny przełamać wszystkie trud 
ności, na jakie napotykamy 
jeszcze w wykonywaniu pla
nów produkcyjnych. Muslmy 
dobrze pracować, by wyrazić 
naszą zdecydowaną wole uma
cniania siły naszej Ojczyzny 
i obrony pokoju”.

Buńko zobowiązuje się skro 
cić czas wykonania przewo
dów zasilających na Jednej z 
jednostek z 14 dn’ na 6 dni. — 
Zobowiązanie brygady Buńki 
uczestnicy narady przyjmują 
burzliwymi Oklaskam'.

Inż. Czarniawski ze Stoczni 
Gdańskiej Omówił następnie 
zadania, jak>e stoją przed zało 
gą tej stoczni w realizac.it pla
nów produkcyjnych. Mówił On 
o potrzebie upowszechnienia 
nowatorskich metod pracy i o 
konieczności szerszego, niż do
tychczas czerpania z bogatych 
doświadczeń i przykładów sto
czniowców radzieckich. Wystą
pienie inż. CzarniaWsk’egO 
zgromadzeni przyjęli okrzyka
mi na cześć Związku Radziec
kiego, którego pomoc, przy
jaźń i przykład stanowią pod
stawy osiągnięć polskiego prze 
myslu okrętowego. 1

PRZEMAWIA CZOŁOWY 
PRZODOWNIK STOCZNI 

SZCZECIŃSKIEJ 
MARCINKOWSKI

Wielkie wrażenie wywarło 
na zebranych przemówienie 
czołowego przodownika Stocz, 
ni Szczecińskiej — Marcinków 
skiego.

Agenci anglo - amerykań 
skich imperialistów pragną 
przeszkodzić nam w odbudo 
wie Stoczni Szczecińskiej — 
mówił on — ale my, stocz- 
cznlowcy, potrafiliśmy ukró
cić zbrodniczą działalność 
wrogów. Szczecin jest i bę
dzie polski, wbrew knowa
niom imperialistów j garstki

realizac.it


Wbrew żywotnym interesom narodu niemieckiego i pokoju

Wykonamy z nadwyżką
plan kontraktacji trzody chlewnej na r. 1952

rozbicia Niemiec 1 przygotowa 
nia nowej wojny z udziałem 
Niemiec Zachodnich.

Można tu przypomnieć, że 
Układ poczdamski został po 
gwałcony już w 1946 r. gdy 
Włóczono Zagłębie Saary do sy 
stemu ekonomicznego Francji. 
Dalsze etapy na tej drodze — 
to utworzenie połączonej stre-

dzłe dla Wazyatklch członków 
ONZ równio obowiązująca jak 
i wszelkie postanowienie Zgro 
wodzenia Ogólnego przejęte 
za zgodą tych członków ONZ. 
Żadna inna interpretacja tego 
Zagadnienia nie może bvć u- 
z.neuw fca duszną.

Winno bvć zrozumiałe, że 
tylko ci ludzie, którzy szuka
ją nOwodów. by uchylić się 
wszelkimi sposobami od zaka
zu broni atomowej i od za
przestania produkcji bomb ato 
tnowych po ogłozzeniu przez 
Zgromadzenie Ogólne zakazu 
broni atomowej, mogą powo
ływać eie na okoliczność, że 
odpowiedniej uchwały Zgro

madzenia Ogólnego nie należy 
rzekomo traktować jako obo
wiązującej dopóty, dopóki nie 
zostanie wprowadzona w ży
cie konwoncta przewidująco 
praktyczne zai ządzenla w dzie 
dżinie zakaiu broni atomowej 
i dopóki nie zacznie funkcjo
nować mechanizm kontroli 
międzynarodowej. Z takim sta 
nowlskiem nie może pogodzić 
się ten, kto szczerze pragnie 
zekazu broni atomowej i usta
nowienia ścisłej kontroli mię
dzynarodowej nad urzeczy
wistnieniem tego zakazu.

Na zakończenie minister Wy 
szyński zdemaskował kłam
stwa niektórych gazet pary
skich. które twierdziły, że nie 
odpowiedział on rzekomo na 
pytanie. czv rząd radziecki go 
tów iest dopuścić na śwe te
rytorium inspektorów między 
narodowych, skoro tylko zo
stanie zakazana bomba ato
mowa.

nym ze wspólników Chabla w 
jego szpiegowskiej robocie był 
współoskarżony Charski. któ
ry dostarczył mu szeregu ma
teriałów szpiegowskich z róż
nych dziedzin.

Wiosną 1950 r. Chabel wraz 
ze swym pomocnikiem Char- 
sklm wyjechał do Szczecina, 
gdzie zwrócił się do konsula 
brytyjskiego Mitchella o ułat
wienie mu jako agentowi wy
wiadu ucieczki z kraju. Kon
sul Mitchell wskazał na moż
ność ucieczki przy pomocy ma 
rynarzy obcych statków.
i Chabel, szukając jeszcze tft 
nych możliwości nielegalnego 
opuszczenia kraju, nawiązał 
porozumienie ze swym znajo
mym Jerzym Rundo, noto
rycznym przestępcą, Józefem 
Sokołowskim i b. oficerem AR 
Andrzejem Pawlickim. Paw
licki dostarczył Członkom staj 
ki broni do sterroryzowania 
załogi samolotu, którym pro
jektowali zbiec za granicę.

Przesłuchiwani w toku roz
prawy świadkowie potwier
dzili w całej rozciągłości aarzu 
ty aktu oskarżenia.

trzech mocarstw w stosunku 
do Niemiec zmierza do utrzy
mania rozbicia Niemiec, które 
mocarstwa te zapoczątkowały 
przed 5 laty I które konsek
wentnie i uparcie realizują, 
wbrew Interesom narodu nie
mieckiego, wbrew interesom 
utrwalania pokoju i bezpie
czeństwa wszystkich narodów.

Trzy mocarstwa — USA, 
Anglia i Francja — dosłownta 
nazajutrz po Poczdamie Wkro
czyły na drogą gwałcenia ukła 
du poczdamskiego, na drogę

Wojska angielskie 
masakrują egipską 
ludność cywilną

TEL-AVIV PAP. Dzienniki 
kairskle donoszą, że dnia 4 
bm. przeszło 15 tysięcy miesz
kańców Suezu wzięło Udział w 
pogrzebie Egipcjan, którzy zg. 
nąll dnia 3 grudnia w czasie 
starcia z żołnierzami angiel
skimi. Gdy kondukt pogrzebo 
wy zbliżał się do rogatek miej 
skich, trzy czołgi angielskie 
oraz siedem aut pancernych 
powitały ogniem uczestników 
konduktu. 15 osób zginęło, a 
43. w tym jódna mała dziew
czynka, odniosły ciężkie rany.

Wojskowy Sąd Rejonowy w Szczecinie rozpatrzył spra
wę szpiega wywiadu amerykańskiego Tadeusza Chabla oraz 
członków zorganizowanej przez, niego szajki Olgierda Char- 
akiego, Andrzeja Pawlickiego, Jerzego Rundo 1 Józefa So
kołowskiego.

pozycji w sprawie włączenia 
do porządku dziennego kwe
stii utworzenia t. zw korniej1 
międzynarodowej pod kierów 
nlctwem Organizacji Narodów 
Zjednoczonych dla przeprawa 
dzenla w Niemczech Zachod
nich. w Berlinie 1 w Niemiec
kiej Republice Demokratycz
nej dochodzeń, mających Wy 
jaśnić, czy istniejąca na tych 
obszarach sytuacja pozwala na 
rozpisanie wolnych wyborów.

Jak wynika z przewodu są
dowego Tadeusz Chabel został 
zwerbowany do współpracy z 
wywiadem amerykańskim pod 
czas swego pobytu w Anglii, 
gdzie uczęszczał do specjalne
go ośrodka t. zw. Patriotic 
School. pozostającego pod pa
tronatem wywiadu amerykań
skiego. Przed wyjazdem do 
Polski Chabel podpisał w wy 
wiadzie amerykańskim odpo
wiednia deklarację, otrzymał 
pseudonim „Roman" 1 pewną 
sumę pieniędzy.

Nasłany do Polski szpieg Ta 
dcu$z Chabel skontaktował się 
w Warszawie z ówczesnym za 
stepcą attache wojskowego 
USA kPt. Rudziakiem. Od któ
rego otrzymywał instrukcje 
wywiadowcze oraz pieniądze 
na prowadzenie szpiegowskiej 
roboty. Zdobyte Informacje 
szpiegowskie Chabel przeka
zywał kpt. Rudziakowl W je
go •prvwatnvm mieszkaniu, 
przy ul. Podolańskiej w War
szawie lub w siedzibie amer- 

, ryk a liski eg o ettachatu wojsko 
wcflo przy ul. Pięknej. Jcd-

Prokurator w swym przemó 
wieniu omówił rolą kpt Ru
dzielca. lednego z tych dyplo
matów amerykańskich, którzy 
obdarzeni zaufaniem państwa, 
w którym zostali akredytowa
ni, prowadzą 1 organizują 
szpiegostwo 1 dywersję, opła
caną ze soec|alnvch fundu
szów. zasilonych dodatkowo 
100 milionami dolarów, w myśl 
haniebnej uchwały, podpisa
nej ostatnio przez Trumana.

Prokurator kreśląc sylwetki 
oskarżonych, stwierdził, że ce
chowała'ich wszystkich wro
gość w stosunku do Polski Lu 
dowej i chęć hulaszczego ży
cia według wzorów amerykań 
skich. „Chabel opuszczony i 
porzucony jak zużyta ścierka 
przez swego szpiegowskiego 
patrona — stwierdził oskarży
ciel publiczny — znalazł w 
swoim środowisku ludzi, z któ 
tymi łączyła go wrogość do 
narodu polskiego".

W konkluzli swych wywo
dów prokuratur wniósł o wy- 
mierzenie szpiegowi Chablowi 
kary śmierci, jego pomocniko
wi Charskiemti — kary doży
wotnio wlezienia. rawtlcMe- 
n>s I Ru«<1o — po 15 lat wię
zienia I Sokołowskiemu — 12 
łat wiezienia.

Sąd zapowiedział ogłoszenie 
wyroku dnia 10 bm-

ty anglo- amerykańskiej — 
„Btaorwi" — włączenie Nie
miec Zachodnich do t. zw. 
„planu Marshalla1' w 1947 ro
ku. zalecenia londyńskie trzech 
mocarstw w stosunku do Nie
miec Zachodnich z lata 1948 r. 
oraz wprowadzenie w Niem
czech Zachodnich odrębnej wa 
luty w czerwcu 1948 r.

Wie pożałujemy sił, 
aby dać Polsce tyle węgla 

ile potrzebuje 
Ifist górników do Prezydenta RP

Zebrani na centralnej akademii w Katowicach 
w dniu Święta Górniczego — górnicy, inżynierowie 
i technicy przemysłu węglowego przesłali do Pre
zydenta RP Bolesława Bieruta list, w którym dzię
kują za stałą opiekę i troską, jaką Partia i Rząd 
otacza górników. W Uście tym górnicy piszą m. in.:

TOWARZYSZU PREZYDENCIE!

Pamiętamy Wasze słowa o tym. że nas* przemysł 
węgłowy jest największą i najważniejszą częścią całego 
naszego przemysłu, o tym, że właśnie od naszej pracy 

zależy w niemałym stopniu nasze zwycięstwo w bitwie o 
uprzemysłowienie Polski, o socjalizm.

Głęboko zapadły nam w serca Wasze słowa o tym, 
że praca górnika podobna jest do obowiązku żołnierza 
na najważniejszym odcinku frontu. Wasze słowa o tym, 
że całe nasze górnictwo węglowe znajduje tlę w pierw
szej linii frontu walki o socjalizm.

Wiemy, że trzeba dać krajowi jak najwięcej węgla. 
Węgiel pomoże nam w pokonywaniu trudności, na jakie 
natrafiamy na. naszej drodze.

Przyrzekamy Wam, że nie zawiedziemy naszej Par
tii 1 Rządu. Nie zawiedziemy naszego Towarzysza Bieruta. 

Nazwaliście nas żołnierzami pierwszej linii walki 
o socjalizm.

Chcemy zasłużyć na to miano.
Damy w przyszłym roku co najmniej o 4 miliony ton 

węgla więcej niż w roku bieżącym.
Będziemy z uporem walczyć wzorem górników ra

dzieckich o mechanizacje wszystkich robót wydobyw
czych. o lepsze wykorzystanie maszyn górniczych. 
Zwiększymy znacznie mechanizacje ładowania.

Wprowadzimy na kopalnie w roku przyszłym znacz
ne ilości nowych transporterów pancernych, transporte
rów lekkich, ładowarek — „kaczy dziób", kombajnów.

Władza ludowa da je nam w rece wspaniała, nową 
socjalistyczną technikę — maszyny górnicze. Wydobę- 
dziemy z tej techniki wszystko, co ona może dać.

Przyrzekamy Wam, że nie pożałujemy ził, aby dać 
tyle węgla ile potrzebuje kraj.

Niech żyje ukochana Ojczyzna — Polska Ludowa! 
Niech żyje przyjaciel górników, Prezydent Rzeczy

pospolitej — Towarzysz Bierut!

Związek Radziecki domaga się 
jednoczesnego wydania zakazu broni atomowej 
i ustanowienia kontroli międzynarodowej

Oświadczenie ministra Wyszyńskiego złożone wobec dziennikarzy w Paryżu
podkomisji, podobnie, jak na 
posiedzeniach pierwszej komi
sji, domagała się przyjęci* pro 
pozycji ZSRR, ażeby Zgroma
dzenie Ogólne ogłosiło bez
względny zakaz broni atomo
wej i ustanowienie kontroli 
mi*d-yr * rodowej.

Wypowiadamy się — stwier 
dz'i d ’*■’ minister Wyszyński 
-- tu jednoczesnym rotdrayą- 
ptakiem kwe«tii MtkłUtti broni 
nttfnowęj i kwestii ustanowię 
nia kontroli międzynarodowej. 
Nie wyklucza to bynajmniej 
konieczności powzięcia przez 
Zgromadzenie Ogólne zasadni 
czet uchwały o zakazie bronj 
atomowej. Uchwała taka bę-

W gromadzie STAWNICA 
rolnicy także przekraczają swe 
nlany kontraktacji. Ob. Tomasz 
Ćwik zamiast 6 tuczników, jak 
przewidywał jego piań, zakon 
traktował 11 sztuk i wezwał 
innych chłopów tej gromady 
do współzawodnictwa o zwięk 
szenie ilości kontraktowanych 
tuczników. Na wezwanie to 
odpowiedział Pawfcł Cieślik, 
który zakontraktował dodetko 
wo 6 sztuk trzody chlewnej. 
Ob. Józef Sleg zobowiązał się 
zakontraktować 2 tuczniki po 
nad plan. .Jednocześnie swóje 
tetanv kontraktacji podwyższy 
li: Władysław Zych — z 3 na 
5 sztuk. Zygmunt Grzywa — 
z 4 na 7 sztuk. Ignacy Gała — 
z 8 na 13 sztuk i Zygmunt Ga
pa z 8 nu 16 sztuk.

Gromada Stawnie* wezwa
ła do współzawodnictwa w

Proces agenta wywiadu amerykańskiego 
przed sądem w Szczecinie 

demaskuje szpiegowsko — dywersyjną robotę 
dyplomatów USA w Polsce

Mocarstwa zachodnie
nie chcą dopuścić do zjednoczenia Niemiec
Przemówienie delegata ZSRR, wiceministra Jakuba Malika w ONZ

PARYŻ PAP. 4 grudnia od
było się kolejne posiedzenie 
podkomisji utworzonej dla roz 
patrzenia projektu rezolucji 
USA, Wielktel Brytanii i Frań 
cji w sprawie redukcji zbrojeń 
oraz poprawek do tego projek 
tu wniesionych przez delega
cją Związku Radzieckiego.

Po zakończeniu posiedzenia 
do ministra Wyszyńskiego 
zwróciła sie liczna gruda korę 
spondentów i prośba. bv ooln 
formował ich o stanoyisku 
Związku Radzieckiego w‘ spra 
wach omawianych przez pod
komisje.

Minister Wyszyński podkre
ślił. że delegacja radziecka w

Cała polityka mocarstw zachodnich 
zmierza do utrzymania rozbicia Niemiec

Podkreślaliśmy przy tym, że 
zupełnie nieprzekonywujące 
i nieuzasadnione są argumen
ty, zawarte w memorandum 
trzech mocarstw, wyjaśniają
cym ich wniosek, a Zwołujące 
się na ich rzekome dążenie 
do zjednoczenia Niemiec, cze
mu miałoby jakoby służyć 
utworzenie komisji m'ędzynaro 
dowej dla zbadania warunków 
przeprowadzenia wyborów ogól 
nonlemieckich. Przytoczyliśmy 
również liczne fakty, świadczą 
ce o tym, że cała polityka tych

Przy omawianiu kwestii włą 
czepia do porządku dziennego 
VI sesji Zgi-omadzenia Ogólne 
go punktu dotyczącego Nie
miec, w myśl propozycji Anglii. 
USA i Francji, delegacja 
Związku Radzieckiego Opono
wała, zarówno w Komisji Ogól 
nej, jak i na plenum Zgro 
madzenla, przeciwko umiesz
czeniu tego punktu na porząd 
ku dziennym. Delegacja Związ 
ku Radzieckiego zwracała uwa 
gę na sztuczny charakter pro

PARYŻ (PAP). Na posiedzeniu Specjalnej Komisji Po
litycznej Zgromadzenia Ogólnego ONZ, podczas dyskusji nad 
sprawą mianowania komisji ONZ dla zbadania sytuacji w 
Niemczech, delegat Związku Radzieckiego 3. Malik wygło
sił przemówienie, w którym oświadczył:

Brutalne pogwałcenie porozumień 
w Jałcie i Poczdamie

Z uwagi na doniosłość pro
blemu wykonania uchwał kon
ferencji poczdamskiej w spra 
wie demllltaryzacji Niemiec 
rząd ZSRR zaproponował zwo 
łanie Rady Ministrów Spraw 
Zagranicznych USA, Wielkiej 
Brytanii, Francji 1 ZSRR dla 
rozpatrzenia problemu wyko
nania układu poczdamskiego 
w sprawie demiUtaryznCji Nie 
mleć.

Wstępna konferencja zastęp 
ców ministrów spraw zagrani
cznych czterech mocarstw, 
która Odbyła się w okresie od 
marca do czerwca 1951 roku 
dla opracowania porządku 
dziennego sesji Rady Mini
strów Spraw' Zagranicznych 
czterech mocarstw. Wykazała, 
że trzv mOcnrctWn zachodnie 
sprzeciwiają się kategoi-ycznle 
Włączeniu do porządku dzien
nego RMSZ propozycji radzlęc 
kiej w sprawie demilltaryzacji 
Niemiec oraz niedopuszczenia 
do ich reniUtaryzacjl, jak 
również innych propozycji de 
legacji Związku Radzieckiego, 
'uderzają nic do odprężenia, 
lecz do Jeszcze większego zao
strzenia sytuacji w Europie.

Jak wiadomo, przedstawicie 
le trzech mocarstw zerwali 
prscą konfnr-ncil wstępnej.

Przedstawiciele tych trzech 
mocarstw usiłowali dyktować 
delegaci! radzieckiej swoje Wa 
runk', nic dopuścić do um’es<- 
czenia na porządku dziennym 
ani jednej ważnej kwestii i 
przeforsować takie sformuło 
wantą, które dałyby lm wol
ność działania w dalszej rea 
iizacji jeb polityk! rem’litary- 
zac.ll Niemiec Zachodnich I 
przygotowania nowej wolny

Trzy mocarstwa, wychodząc 
z założenia swojej polityki roz 
bicia Niemiec I reniiWaryzaCj! 
Niemiec Zachodnich, włączyły 
Zagłębie Rubry do t. ZW. pla
nu Schumana.

Oto niektóre bezsporne fak
ty. ilustrujące politykę rozbi
jania 1 remilitaryzacjl Nie
miec. prowadzona przez trzy 
mocarstwa zachodnie.

Stawiając sprawę Niemiec 
na forum ONZ, Stany Zjedno 
czone, Anglia i Francja mają 
nadzieję, że ta droga przeszko 
dza utworzeniu jednolitych, 
pokój miłujących i nlćznleż 
nv<?h Niemiec.

Wniosek o utworzenie Ko
misji ONZ do spraw Niemiec 
pozbawiony jest wszelkleh 
podstaw, gdyż kwestia Inka 
nie należy do kompetencji Na
rodów Zjednoczonych i nie 
może być przedmiotem obrad 
Zgromadzenia Ogólnego.

Włączenie sprawy Niemiec 
do porządku dziennego Zgro
madzenia. jak zaproponowały 
to trzy mocarstwa, jest oczy
wistym i brutalnvm pogwałcę 
n’em artykuł 107 Karty NZ. 
Narzuciwszy Zgromadzeniu O- 
có’nemu omawianie tej kwe- 
atil, trzy mocarstwa pogwałci
ły zobowiązania przyjęte w u- 
kładzie poczdamskim i w sze- 
Tegu innych porozumień doty
czących Niemiec.

Należy podkreślić fakt, że w 
Niemczech wzmaga się i sze
rzy z dniem każdym ogólnońa 
rodowy ruch na rzecz utwo
rzenia jednolitych, demokra
tycznych i pokój miłujących 
Niemiec, ruch przeciwko remi 
litaryzacji Niemiec Zachod
nich, przeciwko wciągnięciu 
ich do agresywnego bloku pół 
nocno - atlantyckiego, ze Jak 
nalrychlejszym zawarciem 
traktatu pokojowego. Naród 
niemiecki popiera jednomyśl
nie apel Izby Ludowej Nie
mieckie,I Republiki Den-nlwa- i 
tycznej do parlamentu federal 
hego w Bonn z dnia 13 wrze
śnia br.. w którym to anelu 
Izba Ludowa Niemieckiej Re
publiki Demokratycznej pro
ponowało zwołać ogólnonie- 
miecką naradę przedstawicieli 
Ntamłecklel Republik! Demo
kratycznej i przedstawicieli 
Niemiec Zachodnich dla omó
wienia dwóch zagadnień 1 pt ze 
Prowadzenia wolnych Wybo
rów ocólnoniemleckich dn 
Zgromadzenia Narodowego dla 
utworzenia 1ednolltvch. demo
kratycznych. pokól mihiiacvćh 
Niemiec oraz przyśpieszenia 
zawwfig traktatu pokojowe
go z Niemcami.

Uchwalone wówczas przez 
izbę Ludowa rezolucje wska
zywały. że Warunkiem wstęp
nym dn oel»«niecfa tero celu 
winny bvć rozmowy Niem
ców przy jednym stole, 
(DOKOŃCZENIE NA str. 8)

Odpowiedź chłopów powiatu złotowskiego 
na nową uchwałę Prezydium Rządu
W gromadach powiatu tłotowsklego odbywają się ze

brani* chłopów, na których omawiana jest ostatnia uchwa
ła Prezydium Rządu w sprawie kontraktacji trzody chlewnej.

Chłopi powiatu złotowskiego przyjęli uchwałę z wiel
kim zadowoleniem i zobowiązali się zakontraktować więcej 
tuczników, niż przewiduje plan.
Chłopi z gromady FRAN- 

CISZKOWO zakontraktowali 
na I kwartał 14 szt. ponad 
plan. Wyróżnili się w kontrak 
tacji średnlacy: Władysław 
Sławski, Jan Skowroński, Fe
liks Arendarski 1 Władysław 
Michałowski. Chłopi ŻSL-Ow- 
cy z gromady DZIERZĄŻNIA 
przekroczyli swój piań kon
traktach o 60 tuczników. An
drzej Zych, rolnik tej groma
dy. oświadczył, że dzięki no
wel uchwale zapewniającej 
tok znaczne udogodnienia dla 
hodowców tahfody chlewnej, be 
dzle mógł zakontraktować 17 
tuczników zamiast 12 Andrzej 
Wełna zakontraktuje 12 tucz
ników. tzn.. 2 tuczniki ponad 
piań. Alojzy Fantykowski, Pa
weł Ciżewski i Jan Borowiak 
zakontraktują dodatkowo rów 
wieź. po - tuczniki

kontraktacji trzody chlewnej 
gromadę Dzierzążnią.

Aktywny udział w kontrak
tacji biora członkowie spół
dzielni produkcyjnej w BIE
LAWIE. Każdy z nich zakon
traktuje 3 sztuki trzody chlew 
nel.

Chłopi gromady T.IPKA zo
bowiązali sie na żrbrmiu za
kontraktować dod"’kowo na 
I kwartał 18 tuczników.

I. NOWICKI



ORWł^cyc/FMF

łtoeownle do uchweły Prezydium Rządu z dnia 
14.XIT.zo r. l 33 t 15 w sprawie zmm finanso
wania lOneatycji w r. 1951 (Monitor Polani 
A-IM-8Ó, po*, 15-01) orat do zaraądaenla Banku 
Inwestycyjnego e dnia 26 1X4851 r. (plamo 
okólne Nr 153-61-C) ‘ermln wykorzyetania <ti>d- 
k4w planu finansowanie inwestycji na rok 
1951 r. upływ* nieodwołalnie g dniem 31.X»I. 
1951 r. 1 wszystkie faktury Jakie pried upły
wem tego terminu zesuną przedłożone Bankom 
flbniuującym Inwestycje muszą mleć oparole w 
notyfikowanych przez Banki umowach.

W związku z powyższym Miaatoprolekt — 
Północ Oddziel w Szczecinie, ul. Kori-n<ow- 
sklCfco 2 wzywa wery-tklcU inwestorów, którzy 
tego jeezere nie dopełnili, słaby w nieprzeke- 
cralnyrn terminie do dnia 13.XII.1951 r. podpisa
li umowy na zamówioną dokumen ecie technics- 

ną 1 notyfikowali je we właściwych Benkach.

Podkreśla się, aa świadome Mrtltdbinle tego 
obowiązku, które uniemożliwi Ualluciy faktur 
aa r. 1951 jeat agrożone sankcjami ka n/ml 
w | 13 uchwały Rady Ulnfktrów nt. 27 » dn ą 
34.11931 r, w ap awie dyscypliny Inwestycyjnej

(Monftór Polski A-8-51, poz. 1M). r-2iuu

Parnowo zakontraktuje więcej

PROGRAM AUDYCJI ROZGŁOŚNI 
SZCZECIŃSKIEJ na dz. 8.XI1.51.

12.04 Dziennik południowy 1 
pi raląd uNuy stjł.i 12 30 Audyc
ja dla wsi; 13 30 Audycja egjtolna 
dla kia y II; 13.55 Audycja szkolna 
dla klasy III 1 IV; 14,16 Utwory 
k nipozytorów polskich, gra Anto
nina Białecka — fortepian; 14,36 
Audycja dla wychowawczyń przed 
szkole; 15.30 Audycie dla łwletllć 
dtleciecych; 10.Oo Wszechnica Ra
dl iwa — kura I; 16 20 Wiadomości 
Radiowe * Pmnorra Zachodniego: 
16 3u Notatki 1 easadnleula spor
towe; 16.40 Muzyczne bajeczki: 
17,00 Wiadomości popołudniowe; 
17.45 Radiowy kurs język* rosyj- 
ak ego dla zaawansowanych: 18.01) 
Na muzycznej fali; 18.30 Waaectini 
ca Radiowa — kurs II; 18,50 Ga
węda o sprawach Wiejskich: 19,00 
W mlkroronowej sieelt 19,15 Wia
domości o morzu 1 portach: 19.35 
Komunikaty dla rybaków; 19,30 
Muzyka i aktualności. 20.00 „Przy 
sobocie po robocie"; 20.53 Stan 
pogody; 21.00 Dziennik wieczorny.

NADAJNIK II

91 26 Wiadomości sportowe; 21.35 
Koncert w ramach Festiwalu Mury 
ki Polskiej: 23,05 Rytmy taneczne 
— płyty; 23,50 Ostatnie WladómOś 
et. 24,09 Hymn i koniec audycji.

Ogółem zastosowani** wszyst 
kich pomysłów racjonalizator
skich w Zakładach Rybnych 
Nr 10 w Ustce dało Państwu 
17 tysięcy złotych oszczędności 
w roku bieżącym.

M. OLSZAŃSKA

Chłopi koszalińscy, sumiennie wykonujący swoje obowiązki, 
piętnują opornych i opieszałych i żądają surowego ich ukarania

...dotychczac nie zabezpieczo
no żniwiarki znajdującej się 
na polu koło wsi Klonlno, przy 
szosie wiodącej do Bobolic?

8t. Muczek
» ♦ •

...żona byłego kierownika 
Ze-p. Elewatorów PZZ w Szcze 
cinku zajmuje Jeezczó pokoje 
służbowe, mimo, U mąż jaj od 
roku nie pracuje w tej insty
tucji. Robotnicy chętnie by W 
tych pokojach urządzili świet
licę.

R. Szowlerski
* * »

...Zakład Radiologiczny Wy 
działu Zdrowia Prmtydiurn 
MRN w Słupsku odmówił prze 
świetlenia ob. v’iśn'ew»kiego 
ze Złocieńca powodu... nie
czytelnego podpisu lekarza, któ 
ry skierował chorego na badn- 
nie?

Jan Kauhnąn

Sala szkoły podstawowej w 
Parhówie w gminie Kraśnlk- 
KoszaJlńsici, wypełniona jest 
mieszkańcami wsi, w skupie
niu słuchającymi przemówie
nia sołtysa Józefa Kamy za:

— „Państwo otacza praebją 
ce chłopstwo szczególną opie
ką — mówi Kąmys. —- Dowó 
dem tego Jest również ostatnia 
uchwała w sprawie dalszet po 
mocy hodowlanei dla rolni
ków kontraktujących trzodę 
chlewna na rok 1952. Wyda

jać to uchwalę Pnńtwo nosta 
nowlło zeu*wnić rolnikom ie 
szcze korzystnietaze warunki 
dla rozwoju hodou-H. ucgvnl- 
lo hodowle świń Jeszcze bar
dziej op»a?41t>» Nasza groma
da, szczególnie teraz po wyda 
nlu uchwały, ma szerokie mo 
żllwości rozszerzenia hodowli. 
Powinniśmy więc postawić so 
bie za zadante zwiększyć ho
dowle. bo tego wymaga reali
zacja Planu 8-letniego. bo w 
ten sposób zacieśniamy Jesz
cze mocnie! sojusz robotni
czo - chłopski”.

Uchwała Prezydium Rządu 
w sprawie kontraktacli trzo
dy chlewnej na przyszły rok

W obecnej fazie realizacji 
planu skupu zboża w groma
dach i gminach woj. koszaliń
skiego coraz wyraźniej zazna 
cza się granica dzieląca chło
pów, dobrych obywateli, od 
ihibpów opieszałych i opor
nych, od kułaków 1 ich zauszni 
ków. Szczególnie jaskrawo daje 
się to zauważyć w tych po
wiatach, które dotychczas nie 
wykonały nawet 65 procent 
rocznych planów skupu. Są to 
powiaty: Białogard, Szczeci

nek, który wykonał dopiero 
63,8 proc., Człuchów - 33,2 
proc., Kołobrzeg — 60,1 proc, i 
Słunek — 64,1 proc.

Tak niski procent wykona
nia planów świadczy o złej i 
wadliwej pracy przede wszyst 
kim rad narodowych, tak gmin 
nych, jak i powiatowych, lak 
również organizacji politycz

nych i masowych oraz instytu 
cji gospodarczych.■ « •

W powiecie szczecineckim 
brak jest jeszcze 6,8 proc, do 
pełnego stuprocentowego planu

•

TOW. FRANCISZEK KLA.MAN te*t aOitysem gro
mady Kłos (gm Sucha, po w. koszaliński!. Sprzede) on 
trzykrotnie Większa Ilość zboża, niż przewidywał jego 
plan, wykonał również całkowicie swój pian sprzedaży 
ziemniaków uregulował podatek gruntowy 1 SFOR, 
uiścił w terminie raty NarodoweI Pożyczki Rozwoju 811 
Polski. Tow. Klaman jest członkiem Partii t aktywista 
ZSCh.

Gromada Kłos wykonała swól pleń sprzedaży ziem
niaków z kilkutonową nadwyżką, a plan «przedażv /bo
ża Jest dotychczas zrealizowany w 70 proc. Sam eołtyg 
Klatnan jest jednym z najbardziej aktywnych agitato
rów w swej w*!.

Franciszek Kia men przed wojną był parobkiem u 
bogaczy wiejskich — obecnie lest gospodarzem n* 6 ha.

(k.)

rocznego, w Miastku — 15 
proc., Drawsku — 13,7 proc., 
Bytowie — 14,7 proc. A więc 
jeszcze tylko po kilka procent 
do granicy 90 proc., co pozwoli 
na zwolnienie z miarek i odsy 
pów młyńskich. W powiecie 
koszalińskim brak do tych 90 
proc, jeszcze 18,6 proc., w 
Sławnie — 18,5 proc., w Wał 
czu — 14,6 proc., a w Złoto
wie — 16,1 proc.

Niewykonanie dotychczas 
tych kilku procent planów 
ręcznych spada na karb nie
licznej garstki opornych, wro
gów i sabotażystów państwo
wych planów gosnodarczych. 
Prezydia GRN j PRN w tych 
powiatach muszą tych ludzi ka 
rac z całą surowością obowiązu 
jącego prawa. Domagają się te 
go wszyscy chłopi, którzy wy
wiązali się sumiennie ze swych 
obowiązków wobec Państwa.

KOSZALIN. Korespondent 
E. K. komunikuje nam. że chło 
pi gromad pow. koszalińskiego 
domagają się ukarania wszyst 
kich opieszałych i opornych w 
akcji śnrzedaży zboża Pań
stwu. Zdaniem tych chłopów 
powiat koszaliński nie stał 
by w rzędz:e tych powiatów, w 
których wykonanie planów ku
leje, gdyby niektóre gminne 
rady narodowe nie patrzały 
przez palce na tych, którzy lek 
ceważą zarządzenia i ustawy. 
A przecież wiadomo z doświad 
cienia, że po wymierzeniu o* 
pornym grkywńy — „znajdu
je się” od razu zboże.

I tak ha przykład Aleksan 
der Skrzynezyński z Strzesze 
nicy sprzedał 4.120 kg zboża 
dopiero wtedy, kiedy wymierzo 
n<> mu 3.000 zl. grzywny. Rów 
nież pod dostatkom posiadał 
zboża Miehał Piskorow°ki z 
gromady Porost, gni!na Bobo-

stąpiły do współzawodnictwa 
o przedterminowe wykonanie 
drugiego roku Planu 6-letnie- 
go.

Załoga Państwowego Tarta
ku W Kołaczu pierwsza zamel
dowała o Wykonaniu planu pro 
dukcyjnego zu rok 1951. W 
ślad za robotnikami tartaku w 
Kołaczu pOezla załoga Państwo 
Wego Tartaku w św:erczynlfc, 
która wykonała dniu 1 grud 
ula br. sWój roczny plan pro
dukcji.

Załogi tych tartaków pracu
ją już w trzecim roku Planu 
6-letniego. Wszystkie załogi po 
zoetałych tartaków w tymże 
rejonie Walczą o przedtermino 
We j ponadplanowe Wykonanie 
drugiego roku Planu 6-letnie- 
go, aby W ten sposób przyczy 
nić się do Wzmocnienia potęgi 
gospodarczej naszej Ojczyśny 
1 przyśpieszyć budownictwo 
podstaw socjalizmu w Polsce 
Ludowej.

Antoni Hnatluk

Rozwija się
socjalistyczne współzawodnictwo

i racjonalizatorstwo 
w Zakładach Rybnych Nr 10 w Ustce

spotkała tlę ż wielkim uzna
niem chłopów. Zaczęli między 
*obą żywo dyskutować nad 

możliwościami zwiększenia 
kontraktacji trzody chlewnej.

—■ Przecież —- dawały się *ły 
szeć tu 1 ówdzie głosy — ni
gdy jeszcze nie było tak dogod 
nych warunków dla chowu 
świń.

Oczy wszystkich skierowa
li’ Się na krępą postać Włady
sława Krawczyka, który wstał 
1 poprosił o głos.

„Widzę. Rząd, jak 
Państwo popiera sjgpc.ic;-’ę 
wiejską — Dowiedział — jak 
stara się, aby powodziło się 
jak najlepiej. Widzę również 
Jak rośnie Polska, jak nowstft 
Ją nowe fabryki jak dla wsi 
przychodzą traktory j maszy
ny rolnicze, jak zwycięsko kia 
sa robotnicza realizuje Pluń 
fl-lctnl, W realizacji tego Wiel 
kiego Planu nie może zabrak
nąć na> —- chłopów. Moim 
wkładem w realizację tego 
Planu jłrtt to, że wywiązuję 
się ze wszystkich obowiązków 
wóbec Ojczyzny, że staram się 
wszystkie swoje nadwyżki na 
czas sprzedać do miasta. Za
kontraktowałem ostatnio 2 
świnie, ale zobowiązuję się za 
kontraktować dodatkowo na I 
kwartał 1952 raku 2 sztuki”.

Jeszcze zebrani gorąco okla 
śklwall wystąnlenle Krawczy 
ka. kiedy z ławki podniósł się 
Michał Kryszałówicz i powie
dział:

—„Ja tam nie mam warun
ków. aby zakontraktować wlę 
cej. ale aby 1 mnie nie zabrak 
ło wśród dobrych obywateli 
zakontraktuję na I kwartał 
przyszłego roku Jedna sztukę”.

Przez chwilę panowała ci- 
sta. I nagle zaczęły się półgło

Kino „POLONIA” - ul Grun
waldzka -- Przybrana córka • t~ 
ftlm produkcji eresklej. Początek 
seansów o godz. 18 1 20. W niądaie 
le 1 »Wlęta o godz. 16. 18 i 20-tej.

» » •
MUZEUM, ul. Armii Czerwone! 84- 
wtatawa pt „Uuttracj* radziec
ka” f zM<uy stałe - Muzeum 
otwarte «• wtorki, czwartki i 
piątki od 12-lej do 17-tel. W ule 
dziele I święta od 12-teJ do 19-te).

oysuruię apteka społeczna 
przy ul. Armii Czerwonej 1.

Z ZYCJA PARTIT

Ortcżjr pi*. ..U palriotyziiiie- wy 
Itołl dtls <> yotUk.le 17 v Ośrodku 
MkOlśma Fifyjneao tow Mie
czysław bamojluk.^

• ą •
Kandydaci na kursy instrukto

rów lołniczych, spadochronowymi 
l wyćiyąerkowych mogą sle zgła
szać w zarządzie okręgowym Ligi 
Lotniczej przy ulicy Zwycięstwa.

• ę v
l>o składania ofiar na powodzian 

włoskich, wzywają wszystkie mło
dzieżowe zaloąl zakłńddw pracy 
naszsg.0 województwa członkowie 
koła ZMP przy epółdslelni „Me
chanik".

BIAŁOGARD. Na naradzie 
gospodarczej w Białym Zdro
ju aktyw chłopski omówił 
szczegółową przebieg realiza
cji planowego skupu zboża, 
wpłat na podatek gruntowy i 
FOR. Szeroko dyskutowano 
nad uehwałą Prezydium Rzą
du I obliczano jakie korzyści 
przynosi hodowl* j kontrak
tacja trzody chlewnej dzięki 
dalszej, dodatkowej pomocy 
Państwa. Aktyw polityczny i 
gospodarczy wziął udział w ze 
braniach gromadzkich.

W gromadzie Roealino — pi 
sze korespondent C. Borowswi 
— chłopi: Antoni Jacewicz, 
Szczepan Hyliński, Antoni Pa 
cała, Kazimierz Kaliński, Cze 
sław Burski i Helena Sider 
jako pierwsi przystąpili do 
podoisania umów kontraktacyj 
nych.

Za gromadą Rogalino po
spieszyli chłopi z gromady Nie 
mierzyno, rozpoczynając dodat 
kową kontraktację trzody 
chlewnej.

Przodujący obywatele 
wsi koszalińskiej

Kino „KOLONIA —„Ostatni rejs" 
— film prod. NRD. Po™, seansów 
o godz. 18 1 20. W niedzielę 1 świę 
ta o godz. 16, 11 t 20-tej.

• • •
Dyżuruje apteka społeczna 
Rynek śródmiejski 10.

z życia partii

Odczyt t>t. „Stalinowska strate
gia wojenna” wygłosi w dniu dal* 
sis i-un o godzinie 17 tow. Czes
ław Kurmas w sali Ośmdka S-ko- 
len'a Partyjnego przy ul. Popław
ski :go 2.

Obowiązek sprzedaży zboża
musi być wykonany przez każde gospodarstwo

lice, który zlekceważył swój 
obowiązek 1 nie odstawił ziar
na. Wymierzona grzywna 

2.000 zł. uczyniła swoje — 
1340 kg zboża zawiózł natych 
miast do magazynu GS.

W gminie Kraśnik — Kazi
miera Krzywdziński z Biesie
kierza sprzedał Państwu 1579 
kg zboża dopiero wtedy, kiedy 
groziła mu kara w wysokości 
1500 zł. W Będzinie zrealizo
wał swój plan skupu zboża 
Albin Michałowski, skoro tyl 
ko wymierzono mu 3.000 zł. 
grzywny. Zboże posiadali także 
Stanisław Kreczak i Stefan 
Stańczak, ale dotychczas ocią 
gali się ze sprzedażą. Odstawi 
li oni ziarno w pełnej ilości do 
piero wówczas, gdy Prezydium 
GRN w Będzinie wymierzyło 
im po 1.500 zł. grzywny.

Wiele jeszcze Chłopów w po 
wiecie koszalińskim ociąga się 
ze sprzedażą zboża, ponieważ 
wnieśli oni odwołania od wy 
sokości wymiarów. Dlaczego 
więc Prezydia GRN nie pouczy 
ły tych chłopów, że wniesie
nie odwołania — zgodnie z u- 
stawą — nie wstrzymuje ter- 
m(nu wykonania planu — mu 
sżą więc zboże sprzedać w* 
przewidzianej wysokości, bo w 
przeciwnym razie grozi im ka
ra, a jedynie w wypadku przy 
znania ulgi, ilość zboża zwol
nionego z planu może zostać 
im zwrócona.

SZCZECINEK. Gromada 
Unientino wykonała już 20 li
stopada plan skupu zboża w 
140 proc. — pisze korespon
dent M. Stępień. — Również 
podatek gruntowy uregulowa
no całkowicie. Mimo niestru
dzonej pracy sołtysa Antonie 
go Czyżewskiego, który został 
odznaczony Srebrnym Krzyżem 
Zasługi —- w gromadzie jest 
jednak kilku opornych.

śne rozmowy, ożywione nais* 
dy. llę by tu Jeizcze dodatko
wych sztuk zakontraktować.

— Ja to muszę poradzić się 
żony, czy mogę jeszcze wię
cej zakontraktować. Przecie 
kobieta chodzi koło inwenta
rza, to bez jeł wiedzy nic nie 
móge zrobić. Ale na pewno 
zgodzi...

— Ja też pogadam z kobie
tę. Obliczymy sobie, na ile 
szćze sztuk ttarczy nam paezy 
I o tyle więcej zakontraktuje 
mv...

7 pierw zych rzędów iawók 
pwdiró-i <ię knUni NJezgod* 
i wy.-zodł na środek żali.

— „W bieżącym -oku zakch 
traktowałem 8 sztuk świń. 4 
sztuki już sprzedałem Pań
stwu. W końcu grudnia odsta 
” ” "ć.-itc Hodowla trzody 
chlewne! bardzo mi się opla
ta Teraz, kiedy Rząd nasz wy 
dał uchwałę, która zapewn(a 
kontraktującym wyjokle pre
mie i daleko idnea pomoc w 
hodowli, Jak można n|e kon 
traktować? Kontraktuje lhvi 
nie zapewnimr s«b’e dobry do 
chód, a z drutiei lUnny zanew 
niamv zaopatrzeni w miMo 
robotników w ml«»taeh. Ja 
sam zohowls»ule s<e TF^^nfr-lc 
tować dodatkowo na T kwar
tał 1952 roku 2 «z»ukt świń”.

W końcu zebrania chłopi 
uchwalili 1edno<flośn!e rezolu 
cję takiej treśd:

My chłopi gromady P»mo
wo. o^ecn! na zabraniu gro
madzkim a) dniu 2 grudnia 
br., »obow1»at>'*my »łe u--—u- 
lować wszystkie zaleHoścś 
wobec Państwa oraz wy*-’ »ó 
• nawet przekroczyć n’«n Vnn 
traktac.ll trzody oNtewnej na 
rok 1952 — do dnia 16 bm.

—„Takich jak ja. było dużo w Polsce przedwrześnio- 
wej — opowiada Bronisław Czapiewski, chłop z gro
mady Kłos w pow. koezallń.-kim. — Byłem szwajcarem 
u obszarnika, potem przez długi czas pracowałom jako 
kamieniarz Chwytałem sic każdej pracy, aby tylko u- 
trzymać siebie 1 rodzinę. Dziś te troska znikła. Pracy dla 
każdego jest w bród, a ia mogę nie tylko żyć dostatnio 
wm z rodziną, ale utrzymać także moich starych ro
dziców.

Sam wykonałem wuyótltle moje zobowiązanie wo
bec Państwa i apeluję do wszystkich małorolnych I śred
niorolnych chłopów, żeby pamięta ląc ile dobrodziets-tw 
doznali od Ludow/ego Państwa pośpieszyli się z wypeł
nieniem obywatelskich powinności.”

(k.>

Robotnicy Zakładów Ryb
nych Nr 16 w Ustce poprzez 
stuprocentowe wykonanie zobo 
wiązań październikowych dalt 
Państwu oszczędności na ogól
na sumę 32 tys. złotych. Do 
tak poważnego wyniku przy
czyniło się szeroko rozwinięte 
współzawodnictwo pracy.

Zakład ten poszczycić się mo 
tn wybitnymi praudowmikami 
pracy, m. Inn. soslarka Barbe
ra ka<hiikowtk.a wykonuje 250 
pipę, normy, smażarke Rroni- 
tlaua Kortu, wyrabia 210 pro
cent normy, a patroszarka Ma
ria Ottroutka wykonuje 197 
proc, normy, ZMP-ówka Sta- 
nitlawa Bator, również patro 
szarka, wyrabia 161 proc, nor 
my. Do przodujących pracow
ników należą również Lucyna 
Brodniak i Zofia Kornafek

Na fali współzawodnictwa 
rozwinęło się też racjonaliza
torstwo, F rrtneittek Blattek 
Drzez wyeliminowanie obroto
wych ram w piecach i wprowa 
dzenie systemu wędzenia ryb 
na gorąco przyczynił się do o- 
^agnięofa iwważnych ószczęd 
nośel w gospodarce opalowej, 
robociśnie i zużyciu energii e- 
lektrycznej. Przez zastosowa
nie tego pomysłu zakłady ó- 
szczędikją 3.748 Złotych rocz 
nie.

Drugim racjonalizatorem 
Jest robotnik Htnryk Motyka. 
który skonstruował specjalny 
kosz do soknia ryb, likwidując 
w ten sposób żmudne, ręczne 
solenie ryb. Pomysł ten ponad 
to zapewnia równomierne so
lenie i zabezpiecza ryby przed 
uszkodzeniami. Dzięki zastoso 
waniu kosza zmniejszono żhacz 
nie okres trwania pracy przy 
soleniu. Oszczędność uzyskana 
przez zastosowanie tego pomy 
siu wynosi 4.172 złote rocznie. 
Robotnik Włodtimiera tfogtal 
usprawnił pracę maszyny do 
krojenia ryb, przyczyniając się 
w ten anoaób również <lo uzy
skania dużych oszczędimśei w 

1 produkcji.

Robotnicy tartaku 
wyprzedzili czas 

Kołacz i śwlerczna 
pracują jut w trzecim roku Planu 6-letntego

W odpowiedzi na wezwańk 
Tartaku Kołacz, w powiecie 
białogardzkim — Tartaki Pań 
stwowe w Rejonie Lasów Pań 
stwowych Połczyn - Zdrój przy

„Olos Ko«ł»nu*tu“ wydają RHV. 
„Frą««“, Redagują Kolegium Re- 
dakcyjoe. Redakcja 1 AdnainMiirą- 
cja Szczecin. Al Wojska Poiśkle- 
gO 29 tai 58-27 Oddział Redśk 
cjl * Koszalinie, ul. Żymierskieg» 
18 telefon 58?



Mocarstwa zachodnie nie chcą dopuścić 
do demokratycznego zjednoczenia Niemiec 

Dokończenie przemówienia wiceministra J. Malika w ONZ
(DOKOŃCZENIE ZE STR. 2)

Rząd Niemieckiej Republiki 
Demokratycznej zapropono
wał, by na jiaradzie ogólno- 
niemieckiej opracować nie
miecka ordynacje wyborczą. 
W tymże czasie Izba Ludowa 
upoważniła rząd Niemieckiej 
Republiki Demokratycznej do 
utworzenia komisji dla opra
cowania ustawy o przeprowa
dzeniu wolnych wyborów do 
niemieckiego Zgromadzenia Na 
rodowego, przewidując, że ta 
ustawa może stać się podsta
wa do opracowania ordynacji 
W'vborczei na ogólnoniemiec- 
kiej naradzie przedstawicieli 
Niemiec Zachodnich i Wschód 
nich.

Wiadomo z doniesień prasy, 
te niedawno odbcło się pierw 
sze posiedzenie komisji powo
łanej przez rząd Niemieckiej 
Republiki Demokratycznej w 
celu opracowania projektu or 
drnacji wyborczej dla wybo
rów ogólnoniemieckich do 
Zgromadzenia Narodowego. 
Przedstawiciele wszystkich par 
tii. organizacji masowych i 
zrzeszeń wchodzący w skład 
tej komisji jednomyślnie 
stwierdzili — jak wskazuje ko 
munikat o pierwszym posie
dzeniu tej komisji z dnia 26 li 
stopada br.. że ogromna więk
szość ludności we wszystkich 
częściach Niemiec uważa prze 
prowadzenie wyborów ogólno 
niemieckich dla odbudowy jed 
nolitych. demokratycznych, mi 
łuiacych pokój i niezależnych 
Niemiec za najbardziej palące 
zadanie.

'Dla narodu niemieckiego 
kwestia przeprowadzenia wyŁ 
borów ogólnoniemieckich nie 
podlega żadnej dyskusji i — 
1ak stwierdza komunikat — 
może być mowa jedynie o po
rozumieniu na naradzie ogól
noniemieckiej miedzy przed
stawicielami Niemiec Zachod- 

,nich a przedstawicielami Nie- 
♦miec Wschodnich w sprawie 
ł warunków Wyborów i w spra 
lyde ordynacji wyborczej.

Z chwila uchwalenia ordyna 
cii wyborczej przez naradę o- 
gólnoniemiecka. należy znieść 
wszelkie ograniczenia w ruchu 
obywateli pomiędzy strefami 
1 w komunikacji z Berlinem. 
Oczywiste jest, że byłoby to 
wielkim krokipm na drodze 
do zjednoczenia Niemiec, gdy
by propozycje rządu Niemiec
kiej Republiki Demokratycz
ne! zostały Drzyjete przez rząd 
boński i trzy zachodnie mocar 
•twa okupacyjne.

Ale rząd boński 1 trzy za
chodnie mocarstwa okupacyj
ne. prowadząc politykę rozbi
jania Niemiec, odrzucają pod 
wszelkimi możliwymi pretek
stami sprawiedliwe i słuszne 
propozycje rządu Niemieckiej 
Renubliki Demokratycznej.

Należy przypomnieć, że gdy 
10 października Izba Ludowa 
Nierpieckiej Republiki Demo
kratycznej uchwaliła nowy 

•pel do parlamentu Końskiego 
proponując, aby W najbllż- 
szym czasie odbyć naradę ogól 
noniemiecką między przedsta 
wicielam' Niemiec Zachodnich 
i Wschodnich dla omówienia 
•prawy wyborów ogólnonie
mieckich oraz sprawy przy
śpieszenia zawarcia traktatu 
pokojowego z Niemcami — 
dnia 16 października Adenauer 
i 17 października parłam nt 
boński znów odrzucili te propo 
zycje Izby Ludowej Niemiec
kiej Republiki Demokratycz
nej.

2 listopada prezydent Nie
mieckiej republiki Demokra
tycznej w piśmie do prezyden 
ta Niemiec Zachodnich zapro 
ponowa) mu spotkanie, dla 
omówienia zagadnień związa
nych ze sprawą zwołania nara 
dy ogólnoniemieckiej, ażeby 
doprowadzić do pokojowego 
zjednoczenia Niemiec i przy
śpieszyć zawarcie traktatu po 
Rojowego z Niemcami.

Prezydent Niemiec Zachod
nich odrzucił tę propozycję 
prezydenta Niemieckiej Repu 
bliki Demokratycznej.

Rząd radziecki ocenia pozy
tywnie i popiera propozycję 
niemieckich sił demokratycz
nych w sprawie zjednoczenia 
Niemiec drogą wyborów >gól 
noniemieckich do Zgromadzę 
nia Narodowego w celu utwo
rzenia jednolitych, demokra

tycznych, pokój miłujących 
Niemiec, jak również propozy
cje w sprawie przyśpieszenia 
zawarcia traktatu pokojowego 
z Niemcami, po czym nastąpi
łoby wycofanie wszystkich 
wojsk okupacyjnych. Zwią
zek Radziecki uważa, że dawno 
już należy usunąć wszelkie 
przeszkody ku temu, ażeby w” 
brani przedstawiciele narodu 
niemieckiego zasiedli przy jed 
nym stole i omówili żywotne 
dla swego kraju zagadnienia 
utworzenia jednolitych, demo 
kratycznych, pokój miłujących 
Niemiec i przyśpieszenia za
warcia traktatu pokojowego.

Nie możną nie dostrzec, że 
postawienie przez trzy mocar 
stwa na forum Zgromadzenia 
Ogólnego sprawy utworzenia 
komisji dla przeprowadzenia

dochodzeń w Niemczech zmlę 
rza do tego, aby przeszkodzić 
wszelkimi sposobami niemiec 
kim silom demokratycznym w 
ich dążeniu do utworzenia jed 
nolitych. demokratycznych, po 
kój miłujących Niemiec r az 
przyśpieszenia zawarcia trakta 
tu pokojowego z Niemcami. 
Nie można nie dostrzec, że 
utworzenie jednolitych Nie
miec nie należy do planów 
rządów trzech mocarstw, któ
re przeprowadzają pośpiesz
nie remilitaryzację Niemiec 
Zachodnich, odbudowują nie
miecką armię regularną z ge
nerałami hitlerowskimi na czę 
le i Stawiają sobie za żadanie 
rezerw ludzkich i zasobów ma 
terialnych Niemiec Zachod
nich w celu przygotowania no 
wej wojny.

Mocarstwa zachodnie nie chcą zawarcia 
traktatu pokojowego z Niemcami

1.015 odznak SPO...
Wysiłkiem wszystkich sportowców 
Zarząd Portu Szczecin 
przedterminowo zrealizował 
swoje wspaniałe zobowiązania

W lutym sportowcy ZPS podjęli wielkie zobowiązanie: 
„Do końca 1951 roku zdobędziemy 1000 znaczków SPO”. W 
trakcie realizacji teg'0 zobowiązania wielu działaczy sporto
wych nie tylko innych zrzeszeń, ale i z samego Zarządu Por
tu powątpiewało, czy zobowiązanie to jest realne. A jednak...

W dniu wczorajszym referent kultury fizycznej przy 
ZPS ob. Pokało mógł z dumą zameldować Miejskiemu Komite
towi Kultury Fizycznej: •

„■— Nasze zobowiązanie zostało wykonane, do dnia dzi
siejszego zdobyliśmy 1015 odznak SPO”.

Ten wspaniały sukces okupiony został wielkimi wysił
kami, a zobowiązanie stało -ie realno-dzięki kolektywnej pra 
cy wszystkich zarządów sportowych kół oddziałowych z prze
wodniczącym tow. Gawrońskim na czele. Planowa i pełna po
święcenia praca poszczególnych komisji SPO, pomoc ZMP-ow 
ców, rad zakładowych, kierownictwa zakładu oraz, zrozumie
nie doniosłości zobowiązania przez wszystkich snortowców,. po
zwoliło przedterminowo wykonać największe w Polsce zobowią
zanie sportowe.

Można śm’ało teraz powiedzieć, że koło sportowe przy 
ZPS jest nie tylko przodującym w Szczecinie, ale w całym 
kraju.

999-ta odznakę SPO zdobył 15-letni goniec z ->ziału ' 
eksploatacyjnego kol. JANUSZ KULA.

Odznaka zobowiązania — tysiączna — przypadła w u- 
dziale 19-let.niemu robotnikowi, przodownikowi nracy z ■ a- 
brzeża „Starówka” kol. BOLESŁAWOWI JAJKO.

Pierwsza odznakę ponad nlan zdobyła pracownica urny 
słowa ZPS ob. DELFINA SKALSKA

Sportowcy z portu na tym os!agnieciu nie poprzesta- 
ją. Nadal przeprowadzają próby na SPO lub też kończą zda
wanie brakujących norm. Do końca br. na newno ilość zdo
bytych przez nich znaczków przekroczy 1200.

A oto jak wywiązały się poszczególne koła oddziałowe 
w realizacji zobowiązania.

Pływacy szczecińscy 
przed zawodami 
o »Puchar Miast«
SPORT pływacki zdobywa «obl« 

coraz, więcei z.w-lenników w 
Szczecinie. Gdy dawniej pływania 
rozwijało się tylko w Ogniwie 1 
do pewnego stopnia w AZS. dzi
siaj mamy dobre sekcje w Gwar
dii, Spójni, a ostatnio dali v so
bie znać też pływacy Stali 1 Ko
lejarza. Dzięki dobrej pracy pro
pagandowej ZS Spóinj pływanie 
zdobywa też Stargard, gdzie wspa 
niata pływalnia kryta stwarza do
skonałe warunki rozwojowe dla 
tego sportu.

Obecnie nasi pływacy znajdują 
sle w przededniu drugiego z kolei 
turnieju o „Puchar Miast”. Pierw 
szyml przeciwnikami szczecinian 
beda pływacy Gdańska. Mecz od
będzie sie w Gdańsku w najbliż
sza niedzielę 9 bm. W następną 
niedziele 16 bm. Szczecin gościć 
będzie pływaków Poznania. Re
wanżowe spotkania odbędą się w 
stvcznlu roku przyszłego, a mia
nowicie: w Szczecinie dnia 20.1 
z Gdańskiem oraz w Poznaniu 
dnia 27. T.

Do kadry pływackiej przed 
..Pucharem Miast” sekcja pływac
ka WKKF nowołała 30 osób, w 
tym 9 kobiet. Członkowie kadry 
trenują już od miesiąca codzien
nie pod okiem trenera Węgrą 
Knausza. a ponadto 3—4 razy ty
godniowo we własnych klubach. 
Wysokie kwalifikacje zawodowe 
trenera oraz zapał i ofiarność, ce
chujące młode kadry naszych pły
waków, pozwalała przypuszczać, 
że drużyna reprezentacyjna bę
dzie dobrze przygotowana.

Mlimo to nie możemy od niel 
oczekiwać wielkich sukcesów. Po 
odejściu do‘ wojskowych klubów 
sportowych Ste1maszvka i Kubi
ka. którzy stanowili mocne punk- 
tv drużyn nływaków i wateroo- 
Ustów. nie ma na ich mieisce 
godnych zastępców. Co prawda 
non •skaiiśm'” członkinie kadry 
narodowej Kurkównę z Poznania, 
występująca w l arwach szczeciń
skiej Gwardii, ale z drugiej stro- 
nv nie można liczyć na udział 
Swiackiei i prawdopodobnie te2 
Laskowskiej.

Dalci na osłabienie drużvny 
szczecińskiej wpływa... brak tram 
Doliny, którą swego czasu roze
brano. gdyż zawadzała(?) na ba
senie. Dzisiaj nie ma funduszy na 
jej ponowne zainstalowanie. W 
meczach mieiscowyc Szczecin 
wobec te Jo będzie musiał odda
wać \za skoki z trampoliny oo 10 
pkt. bez walki.

Do mocnych konkurencji Szcze
cina w zawodach pucharowych 
należeć będą przede wszystkim 
200 m grzbietowym kobiet w ob
sadzie: Kurkówna. Rohde oraz 400 
m dowolnym w obiadzie Włodar
czyk. Majdaniec. Dalsze punkty 
powinni zdobyć: Lewiński, Gra- 
lewski, Konopka. Rohde, Woj- 
czewska i Zacharewicz.

Mimo braku Stelmaszyka i Ku
bika nieźle powinna wypaść dru
żyna waterpolistów, trenowana 
pieczołowicie przez starego repre
zentanta Węgier Wutej dziedzinie 
Knausza. Grać będzie w następu
jącym składzie: Bulla. Zakrzew
ski. Rozalicz. Janiak, Jaksoru 
Kossowski i Matusjak.

Jakie nie byłyby wyniki na
szych pływaków w ,, Pucharze 
Miast”, spodziewamy sie jednak 
do nich, że godnie sportowca 

• Polski Ludowej, reprezentować 
będą stolicę Pomorza Zachodnie
go. (cet)

Jui rozpoczęły się w całym krąju zapisy na kursy 
instruktorów lotniczych, spadochronowych i wyciągarkom 
wych. W Szczecinie kandydatów przyjmuje Zarząd Okrę 
głowy Ligi Lotniczej przy Al. Wojska Polskiego 60. Oprócz 
stypendiów wszyscy studiujący po zdaniu końcowych' eg 
zaminów otrzymają pracę w lotnictwie.

Zdjęcia przed starcia ją zajęcia praktyczne:
I. Samolot typu „CSS—13” przed startem. Ostatnie 

przygotowania do skoku spadochronowego czyni uczeń 
Centralnego Wychowania Spadochronowego Ligi Lotni
czej.

II. Przygotowania do odlotu pilota Ligi Lotniczej. 
Samolot, który widzimy, to „Szpak-8” polskiej produkcji.

Sukcesy 
kajakarzy 
Włókniarza

W kwietniu rb. kilku amatorów 
kajakarstwa w osobach Zmudz- 
kiego, Wojciechowskiego, Ziółkie- 
wicza, Treny i Mieczysława Opul- 
sklch i innych zatoż.cto sekcję' 
kajakową w szczecińskim Włók
niarzu. Zabrano się energicznie 
do pracy, co niedługo dało dob -e 
wyniki.

Na mistrzostwach Polski w Byd
goszczy Włókniarze z powodu 
braku rutyny zajęli co prawda 
dość dalekie — 15 miejsce, ale iuz 
na festiwalu kajakowym w War
szawie zaawansowali na 8. W 
Szczecinie kajakarze Włókniarza 
staja się groźnym konkurentem 
Kolejarza.

Sekcja posiada obecnie 50 człon
ków, w tei liczbie 15 kobiet 1 
kilkunastu juniorów. Tylko nie
liczni nie posiadają odznak SPO 
wzglrdnie I ‘.PO, Tabor sekcji 
składa się z 11 jednostek. Poważ
nym hamulcem dla rozwinięcia 
szerszej pracy jest brak własne) 
przystani.

Obecnie trwa martwy sezon dla 
kalakarzy. Spodziewamy się jed
nak. że Włókniarze wykorzvstalą 
go na doprowadzenie do porządku 
sprzętu, wzmocnienie organizacyj
ne sekcji, suchą zaprawę 1 przy
gotowanie się do wiosennego star
tu. (cet)

Uwaga trenerzy 
i kierownicy 
sekcji bokserskich

Odprawa kierowników 1 trene
rów wszystkich sekcji bokser
skich Szczecina odbędzie się w 
dniu 13 bm. o godz. 18-tej, a nie 
lak podawaliśmy, w dniu dzisiej
szym.

Anglia-Austria 2:2
Rozegrany w Londynie 

międzypaństwowy mecz pił- 
karski Anglia — Austria za
kończył się Wynikiem remiso
wym 2:2 (0:0). Mecz rozegra
no na stadionie olimpijskim 
w Wembley Wobec 100 tysięcy 
widzów.

Wkroczywszy na drogę mon 
towania agresywnych bloków 
i wykorzystywania w tym ce
lu zachodnio - niemieckich ele 
mentów odwetowych i milita 
rysitycznych, koła rządzące 
USA. Anglii i Francji obawia 
ja się zjednoczenia Niemiec, 
obawiaja się wolnych wybo
rów ogólnoniemieckich, nie 
cheą zabierać traktatu pokojo 
wego z Niemcami.

W związku z tym można by
łoby przypomnieć oświadcze
nie gazety zachodnio - nie
mieckiej ..Reutlinger Gcnera- 
lanzeiger’', że kanclerz Ade- 
nauer w prywatnym gronie 
nigdy nie ukrywał, że uważa 
za katastrofę zjednoczenie 
Niemiec przed przeprowadze
niem re Militaryzacji Niemiec 
Zachodnich i przed włącze
niem do zachodniego ..systemu 
obronnego" to jest do systemu 
agresywnego, północno-atlan
tyckiego.

W tymże kierunku idą wy
wody p. Edena.

Oczywiste jest,- że utworze
nie miedzjrnarodpwej komisji 
dla Niemiec okazało się 
potrzebne rządom USA, 
Anglii i Francji po 
to, ażeby wykorzystać Na
rody Zjednoczone w celu 
zamaskowania swych agresyw 
nych celów militarystycznych 
zmierzających do tego. b,v nie 
dopuścić do zjednoczenia Nie
miec. uwiecznić reżim okupa
cyjny. odwlec zawarcie trakta 
tu pokojowego z Niemcami.

Delegacja Związku Radziec 
kiego sprzeciwia się katego
rycznie narzucanie narodowi 
niemieckiemu, wbrew jego woli 
i bez uwzględnienia istnieją
cych porozumień rrtiędzynaro 
dowych w sprawie Niemiec,

jakiejś kurateli ze strony ko
misji międzynarodowej, i uwa 
ża, że utworzenie takiej komi
sji byłoby obelgą dla narodu 
niemieckiero.

Rząd Radziecki domagał się 
konsekwentnie od szeregu lat 
utworzenia jednolitych, demo* 
kratycznych, miłujących pokój 
Niemiec, niezwłocznego zawar* 
cia traktatu pokojowego z 
Niemcami oraz, wycofania na
stępnie wszystkich wojsk oku
pacyjnych z Niemiec, uważa* 
jąc, że nikt nie może pozba* 
wiać narodu niemieckiego jego 
prawa do pokojowego zjedno
czenia kraiu, do zwołania na
rady ogólnoniemieckiej, do 
przeprowadzenia wolnych wy* 
hoiów w całych Niemczech, Je= 
go prawa do traktatu pokojo
wego.

Rząd Radz.iecki uważa, że 
sami Niemcy mogą najlepiej 
zbadać, czy istnieją warunki 
dla przeprowadzenia wolnych 
wyborów w całych Niemczech; 
mogą oni to uczynić przy po
mocy komisji składającej się 
z przedstawicieli ’ Niemiec 
Wschodnich i Zachodnich pod 
kontrolą okupujących Niemcy 
mocarstw, jeśli Niemcy uwa
żać to będą za konieczne.

Jeśli chodzi o propozycję 
trzech mocarstw w sprawie po
wołania t. zw. międzynarodo
wej komisji pod kierownic
twem ONZ dla zbadania wa
runków przeprowadzenia wy
borów w republice bońskiej, w 
Berlinie i w NRD, to jak juz 
oświadczała delegacja ŻSRR— 
propozycja ta pozbawiona jest 
wszelkich podstaw, ponieważ 
zagadnienie to nie należy do 
kompetencji organów OŃZ i 
nie może być przedmiotem dy- 
suksji na Zgromadzeniu Ogól- 
nym.

Adenauer — to nie są Niemcy
Trzeba podkreślić, że wstęp 

do rezolucji trzech mocarstw 
powołuje sie na to. że trzy mo 
carstwa działają na podstawie 
propozycji kanclerza bońskie- 
go, Adenauera. Jednakże Ade
nauer — to nie są Niemcy. 
Adena-uer wnosi bardzo wiele 
propozycji i podejmuje liczne 
zobowiązania. Sadząc np. z 
wiadomości prasowych, zobo
wiązał sie on do remilitaryza- 
cji Niemiec, do utworzenia 12 
dywizji, tzn. zobowiązał się do 
starczyć niemieckiego mięsa 
armatniego generałowi amery 
kańskiemu Eisenhowerowi. 
Lecz nie oznacza to jeszcze, 
że jest to opinia Niemiec, na
rodu niemieckiego.

Delegacja ZSRR głosować 
będzie przeciwko uchwaleniu 
jakiejkolwiek rezolucji, prze
widującej utworzenie bezpraw 
nej i ubliżającej dla narodu 
niemieckiego komisji między
narodowej.

Jeśli chodzi o zgłoszone 
przez delegatów Anglii i Pa
kistanu propozycje zaprosze
nia tu. przedstawicieli rządu 
bońskiego, to jest rzeczą zupeł 
nie jasna czemu domagają się 
tego autorzy rezolucji trzech. 
Próba zaproszenia przedstawi 
cieli r.zadu bońskiego spowo
dowana iest przede wszystkim 
faktem, że autorzy propozycji 
utworzenia komisji dla Nie
miec — usiłują rozdmuchać dy 
skusić nad ta bezprawnie wy
sunięta przez nich sprawą. 
Tym samvm pragną oni zama 
skować bezprawie oraz fakt 
brutalnego pogwałcenia Karty

NZ i jej 107 artykułu oraz ist
niejących porozumień między
narodowych dotyczących Nie
miec,. Właśnie po to potrzeb
ne jest zaproszenie przedsta
wicieli rządu bońskiego. Jest 
rzeczą zrozumiałą, że z tego 
rodzaju propozycją nie można 
sic zgodzić.

Delegacja Związku Radziec
kiego uważa, że sami Niemcy 
najlepiej mogą osądzić, czy 
istnieją przesłanki i warunki 
dla przeprowadzenia wybo
rów, mogą się porozumieć na 
temat warunków przeprowa
dzenia wyborów i ustawy wy
borczej. Mogą utworzyć rów
nież komisie i to — jeśli bę
dą uważali za konieczne przy 
współdziałaniu czterech mo
carstw. okupujących Niemcy, 
mogą zbadać, czy istnieją prze 
słanki dla przeprowadzenia 
wyborów w Niemczech.

Wobec tego, że Zgromadze
nie Ogólne iest niekompetent
ne do rozpatrywania tej spra
wy 1 że rozważanie tej kwe
stii stanowi pogwałcenie Kar
ty NZ oraz istniejących poro
zumień międzynarodowych, de 
legac.ia Związku Radzieckiego 
uważa za niemożliwe poparcie 
propozycji zgłoszonej przez de 
legata pakistańskiego. Propo
zycja ta bowiem wynika bez- 
pośrednib z propozycji trzech 
mocarstw, które, jak już do
wiedziono jest sprzeczną z Kar 
ta NZ I ani Zgromadzenie O- 
gólne. ani Komisja Polityczna 
nie mają prawa rozpatrywać 
M.

Miej‘sce Nazwa koła Plan Zdobyto Proc.

1. Kapitanat Portu 30 49 163,3
2. RP „Odra” 30 44 146,6
3 P.P „Ewa” 30 42 140,0
4 Basen Górniczy 140 153 109,3
5 Portowa Straż Poż. 140 142 101,4
6 BP „Starówka” i 135 135 100,0.
7 „Gmach” 250 229 91,6
8 Żakł. Rob. Zast. 30 24 80,0
9 St.raż Ob. Port. 150 97 64,6
10 RP „rarnica” 80 40 50,0

11 BP „Golnów” ,135 60 44,4

Razem: 1015 101,5

Zostań pilotem


